
 
 

 
 
 
 

 
Skolebestyrelsesmøde 
  

Den 28. november 2022 
 
 
 

Tidspunkt:      Tirsdag 8.10. 2022 kl. 18-20 

 
           
 

Referat: 
 
Fravær på mødet: Rune, Pernille, Matthias (elevrådsrepr.) 
 

22 - 32 Besøg i Playspace. Vi får besøg af vores konsulent 
Steen Cnoop fra VIA. Der vil være rundvisning, en 
praksisopgave og oplæg om erfaringer i projektet 
indtil videre 

  

22 - 33 Godkendelse referat 

 Godkendt 

  

22 - 34 Velkommen til de nye elevrådsrepræsentanter 

 Sara deltager 

  

22 - 35 Budgetopfølgning 

 Herunder info om ØD, energisituation og et lille kig ind i 

næste skoleår 
Bilag: Udleveres på mødet 

 Louise gennemgår budget. Der er en mindre forbedring i 
forhold til sidste møde pga. forsikringssagen blev billigere 
end forventet. Vi mangler dog forsat at modtage erstat-
ningen.  
Grundet en presset serviceramme er det ikke muligt at sø-
ge penge fra ØD, som var ønsket på sidste møde.  

Fremtidsudsigterne ser ikke for gode ud. Stigende varme-
regninger og udsigten til at der kommer 2-3 klasser mere i 
næste skoleår dog uden elevtilgang, gør den økonomiske 
situation fremadrettet meget usikker. Louise er i kontakt 
med skole- og økonomichef herom. 
De reelle budgettal for 2023 er ikke kommet endnu, så der 
er kun tale om skønsmæssige vurderinger indtil videre.  

  

22 - 36 Evaluering af strukturprocessen 

 Drøftelse af processen og den situation Højslev Skole er 

placeret i nu 

 Der er stor frustration i bestyrelsen over strukturforløbet. 
Der er en oplevelse a at være holdt uden for indflydelse i 
og med beslutningen om ikke at have en repræsentant fra 
alle bestyrelser i referencegruppe 2. Ydermere føler man 

ikke, at det har været muligt at kunne følge med fra side-
linjen grundet referaternes karakter. 
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Side 2 

 

Der er frustration over, at der lavet en kloge kvadratme-
ter-analyse som slet ikke tages alvorligt i processen. 
Man oplever en masse lokale frustrationer og medarbej-

derbekymring, som man kunne have været foruden. 
Der er en følelse af, at det bliver bestyrelserne og skolele-
dernes opgave at skulle løse en strukturudfordring, så 
længe der ikke tydeligt meldes ud, at strukturbaserede 
merudgifter ikke dækkes fremadrettet med merbevilling til 
området. Det opleves urimeligt og umuligt. 

Der ønskes fortsat en drøftelse af kvalitet og ambitioner 
for skolevæsenet. Det efterspørges. Der mangler afklaring 
på, hvor besparelserne skal findes. Pt. virker det som om, 
at man forventer samme leverance for færre midler. 
Der stilles spørgsmål ved, om skolevæsenet er fremtidssik-
ret med udsigt til at der på få år mangler 60 mio. på om-

rådet. 

Der mangler argumenter for at der er valgt ikke at gøre 
noget. 
  

  

22 - 37 Udarbejdelse af princip for undervisningens organi-

sering 

 Vi arbejder videre med princippet med udgangspunkt i 
de punkter, der på sidste møde blev valgt til og fra. 
Bilag: er vedhæftet. Princippet fra skole og forældre er 
tilpasset, så de punkter, vi fravalgte at inkludere er fjer-
net. Skrift med kursiv er punkter fra sidste mødes drøf-
telser, som er skrevet ind. Link til Skole og Forældres 
princip er nedenfor. 
 
Inspirationsprincip for undervisningens organisering | 
Skole og Forældre (skole-foraeldre.dk) 

 Punktet udsættes til næste møde. 

  

22 - 38 Meddelelsesbogen 

 Meddelelsesbogen erstatter elevplanen i den nye politiske 
aftale Sammen om Skolen. Vi har to mulige portaler hertil i 
Skive Kommune. Vi kigger ind i begge og drøfter, hvad 
forældrebestyrelsen finder vigtigt i meddelelsesbogen. 

 Punktet udsættes til næste møde. 

  

22 - 39 Deltagere til ansættelsessamtaler 28.11. 

 Samtale til dansklærer i indskoling og matematik på mel-

lemtrin. Begge samtaler holdes 28.11. 
Bestyrelsesmedlemmer deltager. De tilknyttes i Signatur. 

  

22 - 40 Kort opfølgning julegudstjeneste 
 Skolebestyrelsen har besluttet at man ikke vil bruge midler 

til bus. Julegudstjeneste skal fremadrettet foregå i Dom-
merby Kirke, hvis det er muligt at lave aftale herom. Ellers 
findes alternativ løsning for en god juleafslutning på sko-
len. Opgaven med at planlægge indhold og afholdelse 
lægges over til skolen. 

  

22 - 41 Evt. 

 Kiss and drive er taget I brug. Skolepatrulje deltager i 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/inspirationsprincip-undervisningens-organisering
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/inspirationsprincip-undervisningens-organisering
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morgenevent. 
Der er fortsat ønske om fodgængerfelt foran skolen eller 
30-zone. Louise bringer det med videre. 

  

  

  

  

  

  

  

 


